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is unlikely that November 22 was the first and
only prior discussion that Michael peine er/er
had about the subject ofassassination Michael
Paine's mother was Ruth Forbes paine youn&
who in the 1930's had been the best ftiend 6f
lll:_r]|Blncrofti -an OSS operative during
$ill Pg.-ft had played a conspiraorial
role with her love!, futurc CIA Director Allen
Dulles, in the assassination attempt on
Hitler's life in July 1944. From Bruce
Adamson's research, it appeats that Ms.
Bancroft and Michael,s mother remained in
contact over dre decades because in 1954 Merv
Bancroft wrote a letter to Henry Luce, hei
other lover and longtime confidant, descrih,
Tg q: ExE?- ensory Rrception workshops
that Michael Paine's mother and stepfatlter
sponsored throughout the counuy thit year.

Paine was also a member of a close group
of Dallas friends which included Eiereit
Glover, Norman Fredericksen and Volkmar
Schmidt. According to JFK researcher Bill
Kelly, who has studied these friends,
Fredericksen's father had bem a direcor for
Radio Free Europe. S€hmidt was a German
enginee( who had studied under Wlhelm
Icutemeyer, a professor of psychosomatic
medicine at the University of Heidelberg in
Fr.m1y-. Icujeme1'er had also participited
in the 19,14 plor ro assassinae ttide. ?dong
with Mary Bancroft and Allen Dulles. Surelv
Schmidt knew ofhis professor,s past, and corn-
municated rhis to the Paine social clique.

In eady February of 1963, the Oiwalds
were invited to a party ar the home ofEverett
Glover. Glover had earlier made the acouain-
tance of Lee Harvey Oswatd through George
De MohrenschildL Volkmar &hmidt was alio
a guest that evening, and would recall a three_
hour political discussion with Oswald which
included the merits of assassinating General
Walker, whose hscist views were reidniscent
ofHitler's. Schmidt reasoned that ifHitler had
been assassinated earlier in his dictatorship,
that millions oflives would have been spared,
a position widr which Osweld agreed. ft i; hard

to belierc dtat Schmidt s sentiments and his
conversation with Oswald had not been shared
later with Schmidt's hiend, Michael peine.

Clearly, Michael Paine,s lundr time dirus-
sion on the topic of assassination on Novem-
ber 22nd could hardly be viewed as a novel
one, or for that matter a coincidence attribut-
able to Exaa-Sensorykrception. It se€ms thet
assassination would have been a comforable
topic amongst dris Dellas group offtiends.

Dolnilog ttG lttrget at O.r.ld
It has been generally believed in the re-

search community that dle first notion that
O_swald might be responsible for the April,
1963 attempt on the life of General Walker
came ftom a November 29, 1963 issue ofthe
conservative German newspaper, the
Deutsche Nationalzeitung. This brief article
rms allegedly based on a telephone interview
with Walker on November i3rd. This same
article described how Attomey General Roh,
en lGnnedy had intervened in April 1963 to
prevent Oswald from being arrested for the
crime. In his Weren Cornmission testimony,
Walker denied drawing any co rection be-
tween Oswa.ld and the a$empt on his life and
told the Warren Commission he still had no
reason o belierre that Oswald was reslnnsible.
Walker was not asked, however aboul the ori_
gins ofthe Robeft lcnnedy allesations.

Irr facL one of the first publirh-ed .onurr.rrts
raising a possible association between Oswald
and the Wdker shooting came from none
other than Michael paine, who was ouoted in
the Saturdat November 23rd issue of the
HorLston tust as suggesdng &at Oswald may
have been involved in the Walker affaii.
Michael Faine's ESP must have been at work
again considering that there were no new facts
known to the public at the dme the paper wen:
to press that could remotely lead io an asso-
ciation between the two crimes---especially
since Walker was a rabid right-wingel while
Kennedy was a moderate liberat.
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In the world ofespionage, there is no suclr
thing as coincidence. At least, that is what
spymasbr and CIA Director Allen Dulles had
m say about the matter. How then do we or-
plain dre coincidence that during the two dis-
tinct time frames that the lives oithe Oswalds
and the Paines were enmeshed, two shootings
of controversial politicd personalities wouid
occur in Ddlas: the first being the unsuccess_
tut assassinadon attempt on Retired Army
cenera.l Edwin Walker in April 1963 and thi
second being the assassination of president
Kennedy in November 1963. Oswald would
be blamed for bodr, ttranks in large part to
dre evidence made available through Rtith and
Michael Paine.

The first time frame ofMarch-April, 1963,
was separated from tlre second time frame of
October-November, 1963, by a five month
hiatus in which the contact between the two
families was minimal. Accordingly, how the
relations between the two couples correlate
wirh each of the two separate shootings is de-
serving of scrutiny. This anicle will concem
itself primarily with the Walker shooting.

Arraslnettronr.&Ur
At the very moment ofthe lGnnedy assas-

sination, Michael paine was discrrssing the
" politics of assassination over lunch witt Be[

Helicopter co-worker David Noel. Upon re_
turning to their job duties, the rwo men
leamed that Kennedy had been shot. paine,s
hands began to tremble so bad that he could
not concenttate on work so he decided to go
home to Ruth. Paine described to the Warrin
Commission how he agonized over whether
to contacr the FBI and tell drem about the dis-
rurbed young man, Lee Harvey Oswald, who
had entered his life in the Sfring of 1963.
Paine did not even try to explairi away his
lunch time discussion ofassassination as a co-
incidence. Instead he took it one step further
and told the Warren Comrnission thit it must
have been ESq Extra-Sensory FerceDtion.

When one considers his s'ocial contacts, it
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Meanwhile a Ddlas newsPaPer also re-

ooned on Saturday, November 23rd that the
police were considering the possibility that

itesident Kenaedy's assassin may have been

the mvstery sniper who shot at Walker----only
because borh victims were politically Promi-
nent. At a Saturday aftemoon press confer-

ence, a news rePofter asked Dallas Police Chief

Jesse Curry if there was a connection between

the two shootings. Curry simply replied that
he did not know. That was the end of the dis'

cussion as questions retumed to the events

of the previous daY.
Thus, no peninent new facts had been dis-

closed to the public. By Friday night, authori-
ties had become aware of at least one of the

famous backyard snapshots of Oswald hold-

ins a rifle. The Friday search of the Paine's

holuse also revealed the backyard photo of
Walker's house. At least the Police had some
new evidence by Friday to suPPort its susPi-
cion. But what was the basis ofMichael Paine's
special insight so early in the investigation?

ncd3lttng the Wd*Ga Ca.e
A review of the Walker shooting is in or-

der On the evening ofApril 10, 1963, a shot
was fired through the window of General
Walker's study, narrowly missing him. (Ihe

newswonhy aspect of this incident was over-
shadowed by the truly shocking news that on
April 10th the USS Threshet a nuclear sub-
mirine. had sunk off the coast of Greenland
with 169 men aboard.) Walker was slightly
wounded by glass and wood slivers as the
bullet struck the window ftame, sailed over
his head, penetrated a wall and came to test
neatly on a stack of books in an adioining
room.

General Walket had been forced into early
retirement in 1961 by President Kennedy, who
was unhappy with Walker's right-wing Pro-
paganda activities while commanding army
troops in Germany. Walker retired to Dallas
and became a leading spokesman for right-
wing causes. He hadiust completed a nation-
wide speaking tour when the assault at his
home occuned. Walker's cavalier attitude fol-
lowing the incident led some lesearchers to
ponder whether this event was staged to rouse
sympathy for Walker and his causes. However,
when one examines Walker's tesdmony be-
fore the Warren Commission and his subse-
quent correspondence with researchers,
Walker seemed to take this attempt on his life
very seriously.

A former disgruntled employee of Walker's
by the name of Wlliam Ewan Duff was ar-
rested on April lSth but was quickly released

for insufficient evidence. After Kennedy's
murder, Duff was interviewed again when it

was reDorted that he had been seen in the
company of Oswald in the Spring of 1963, an
assenion which Duffdenied. Duff's denial is
supported by the fact that another walker aide
bn ihe name of Robert Surrey resembled
Oswald. Thus, mistaken identity could ac-

count for the Duff/Oswald sighting.
Prior to the Kennedy assassination, the

onlv physical evidence that the Dallas police

frai io go by was a mutilated steel-jacketed
30.06 bullet, which is .30 caliber There also
happened to be several eye witnesseswith very
impbnant informarion to offer conceming two
men leaving the scene after the shooting in
two seDarate cars. One car was described as
an old light gray or green Ford while the other
car was described as a black and white Chevy.
One witness claimed it was a 1958 model
Chew, the other said it was a 1959 model
Chew. As for the descriPtions ofthe two sus-
picious men, they did not resemble Oswald
in any way. If Oswald was in fact involved, he
must have had confederates.

The Dallas police officers searched the
Paine house on Friday aftemoon and came
upon many photograPhs, one ofwhich showed
r6e rear of Walker's home and the office win-
dow through which the culprit had fired. This
same photograph also depicted a black and
white 1957 Chely in Walker's driveway. It is
still not cleaf as to iust how and when law
enforcement ascertained the house belonged
to Walker, Perhaps one of the officers involved
in the April 1963 investigation recognized
Walker's home when some of Oswald's pos-
sessions arrived at the Police stadon during
the aftemoon of November 22nd.

The Dallas police and the FBI reinvesti-
gated the Walker shooting while the Waren
Commission was in session. According to
Robert Surrey, the black and white 1957 Chevy
parked in Walker's driveway belonged to
Charles Klihr, a volunteer aide to Walker.
(When Surrey later appeared before the War-
ren Commission, he would not Positively iden-
dry the car; he would only say that it probably
belonged to Klihr.) Klihr was thilty-three yeals
old at the time, worked at Texas Instruments
and resided in lwing, not far ftom the Paines.
The color of Klihr's car matched the descrip-
tion given earlier by witnesses to the Walker
shooting and there is sufficient similadty of
1957, 1958 and 1959 Chevy sedans that these
witnesses may have been describing the same
vehicle,

Klihr was never called to tesd4' before the
Warren Commission, although there aPPears
to be some correspondence between staff at-
tomey Wesley Liebeler and Klihr, the contents
ofwhich are unknown as ofthis date. The re-
search community is well aware of the fact

that the Dhoto of Klihr's car was tampered
with so as to obliterate the license plate. While

debate continues as to just when this oblit-
eration took Place and by whom, it is appar-
ent that someone was endeavoring to protect

Klihr's identity.
Interestingly, a car matching the descrip-

tion of Klihr's car had been observed several
weeks before the Kennedy assassination in a

field owned by Lovell Penn. Penn's wife told

the FBI that the occupants ofthe car were tar-

set Dracticing in her field and the shooter
iooked iust li-ke Oswald. When she told the

-en 
toi"au", "Oswald" became obnoxious.

All of the sightings of a black and white
1957-1959 Chew should have inspired the FBI
to question Charles Klihr in 1964, but it ne-

steited to do so. The HSCA did take notice of
klihr and subpoenaed him to testify. Klihr,
however, defied the subpoena and the matter
was dropped.

R|rth Convey. U.elst
lncrusdon.

Oswald's apparent compliciry in the Walker
affair came to liShl after Ruth Paine, on No-
vember 30th, delivered to the Irving police one
of Marina's home economics books with the
befitting title of Tfu Booh of useful Adttice. Ottr
of this book which was written in Russian
would come fluttedng the famous "Walker
note" also wdtten in Russian. This note pro-

vided explicit instrucdons rc the reader in the
event that the writer was arrested or killed.
The Irving police, upon seeing the yet

untranslated letter inside the book, relayed the
evidence to the Secret Service, which in tum
handed it to FBI Agent James Hosty on De-
cember 2nd.

After the FBI secured a fianslator, the first
person to be confronted about this note was
Ruth, who was interviewed at he! home on
the evening of December 2nd. She described
the "shock" that she would even be consid-
ered as the authol much less the willing cou-
rier ofsuch evidence. She claimed to have no
prior knowledge of the note, which was in a
cellophane envelope tucked between the
pages. Unfortunately, there was no fingerprint
analysis done on the note or the enveloPe, so
we have only Ruth's word in this regard. Con-
sidering that Ruth testified to the Wanen
Commission that the Dallas police were leaf-
ing through books when searching her home
on Saturday November 23rd, her word is sus-
pect. Like the Minox camera which Michael
Paine claimed the Dallas police overlooked,
we are asked to believe that the police also
overlooked Russian books in the Paine house-
hold and focused only on books v'/dtten in

.Engl ish.

When the FBI first questioned Marina
about this matte! on December 3rd, Marina
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disclosed that the note had been written by
her husband, and funher, that Lee had con-
fided to her that he had shot at walker. She
hid this note for future use in case her hus-
band ever attempted such a foolish thing
again. It is not clear how she intended to use
it as a roadblock to a future shooting. She did
not rely on the note to thwan Oswald,s al-
leged efforts to later shoot Nixon; instead she
held her husband captive in a bathroom.

The Warren Commission almost forgot to
question Ruth abur this note but she saved
the day when towards the end ofher lengthy
session on March 21, 1964 she points out to
Counsel Jennen

Ruth: [Y]ou have not yet asked me if I
had seen anlthing ofa note purported to
be wriften by Lee at the time of the at-
tempton Walker. And I mightjust recount
that for you if it is of any importance.

,enner: Yes, lwish you would.

This is but one of many occasions begin-
ning with Friday aftemoon, November 22nd,
that Ruth comes eagerly to the assistance of
the authoriries who might otherwise have
overlooked vital evidence incriminatins
Oswald.

Aleherll.t3 tn the FBI Lab
Even before the FBI had Marina's incrimi-

nating statement, it requested the Dallas po-
lice Department to make the recovered bullet
from the Walker shooting available for exami-
nation by the FBI Lab. On December 2nd, the
deformed buller was senr to the FBI Lab which
derermined that the slug had the same gen,
eral characteristics as the other bullets from
Oswald's rifle, but was too mutilated to oer_
mit a match to the rifle irself. Bv rhe .,same

teneral characteristics," rhe FBI was referrins
to the 4-grcove right-hand rwist rifling patl
tern made by the rifle barrel. Since practically
all rifles have a 4-groove right-hand twist, this

. means ftat rhe Walker slug resembled just
I about all other fired rifle bu[ets in dre world.

, Direccor J. Edgar Hoover was pleased to
rcport these results to Warren Commission
counsel Lee Rankin in a letter dated January
4, 1964. Hoover was obviously unaware of
various Dallas police repons, made contem-
poraaeously with its April I 963 investigation,
that the Walker slug was a steel-jackered- 30.06
butlet-not acopperclad Mannlicher_Carcano
bullet. FBI Agenr Vince Drain had been in
charge of gathering up all of the old police
repons on the Walker shooting, and had for-
gonen ro memion this imponant detail in
summarizing the police reports for Hoover.
Obviously, the slug could nor possibly have
had the same general characteristics of the
coppe!-clad 6.5mm bultets allegedly used by
Oswatd to kill lGnnedy. Only the miracle of

alchemy could change steel to copper. Walker
himself noticed this glaring discrepancy and
said that the slug labeled as the Watker bullet
was not the same as the one found by the po-
lice in his home after rhe shooting.

Marina, the Paines, and many other wit-
nesses were quesdoned about General Walker,
the shooting, and any statements by Oswald
about Walker rhar might have suggested a
motive. An interesting chronology emerges
ftom their statements and testimony that sug-
gests that the Paines know more about the
Walker affair than they ever revealed to the
authorities.

Soctal 8!rhere. ot tnlluence
For starters, we have the Faine social circle,

which included Everett Glover, Norman
Fredericksen and Volkmar Schmidt as men-
tioned earlie!. Ttre beneffts of assassinating
General Walker were discussed at length by
Oswald and Schmidt in early February 1963.
Later *rat month, on February 22nd, another
pary was held whereby George andJeanne De
Mohrenschildt-also members of this social
circle-would meet Ruth Paine allegedly for the
very first time. The Oswalds were also invited
for the express purpose of meeting the paines.
(Michael Paine denied being at rhis particular
parry alrhough rhat is dispured by the host,
Everett Glover.) All present claimed that Gen-
eral Walker was not a topic of discussion on
February 22nd, as he had been at the prior party

Walker was a topic of interest to the Dallas-
Ft. Worth White Russian community as well.
De Mohrenschildt explained thar, because of
the 15 million Russians who died during
WWII resisting the Nazis, the exiles feared
the threat of fascism every bit as much as the
threat of communism. Walket whom De Mo-
hrenschildt deemed to be to the dght of Hitle!
appeared to be spearheading a neo-fascist
movement in tlle United States. Thus, Walker
was regarded as the most dangerous man ln
the country according to a guest at one ofthe
White Russian parties attended by both the
Oswalds and the De Mohrenschildrs. De Mo_
hrenschildt described how those in his social
circle called Walker "General Fokor.,, while
Walker in tum deemed De Mohrenschildt a
"dangerous radical." Lee Oswald shared these
serious anti-fascisr views according to both De
Mohrenschildt and Marina. One can only
imagine the nature of the discussions which
George and Lee had about Walker in private,
as De Mohrenschildt never provided any de-
tails to investigators.

Similarly, Walker was also the subiect of
several of Oswald's conversationi with
Michael Paine in both the Spring of 1963 and
the Fall of 1963. Although paine acknowl-
edged thar he himself was adverse to Walker,
he characterized any discussions which he and

Oswald might have had as few in number and
benign in nature.

Clearly these two social groups (with over-
lapping group membership) held harsh views
of General Walker If we assume for a moment
that Oswald was indeed involved in both the
Walker assassination artempt and the Kennedy
assassination, we at least have an explanation
as to how one individual could be motivated
with regard to both a righ!-wing victim and a
moderately liberal victim. Kennedy was vul-
nerable because he was either too soft on com-
munism, or too hard on Castro, depending
upon one's perspective. Neither perspective
would conflict with a strong anti-fascist posi-
tion.

Was Oswald unduly influenced by the
Paine social clique and the White Russian
community with regard to artlfascism? Did
he engage in the shooting to show them he
was a man ofaction, notjust aman ofwords?
Interestingly, Schmidt along with De Mohren-
schildt and Paine all had arr interest in hypno-
sis. Did they prey upon Oswald so as to
suggest to him action which they themselves
would never undertake, action they felt was
wonhwhile and morally sound?

Mlch.el .tsd L€e: pea. tn a Pod
During the monrh of March, in 1963,

Michael Paine and Lee Harvey Oswald would
each make changes in their residences. On
March 3rd, the Oswald family moved ftom
their Elsbeth apartment to the nearby Neeley
Street apartment. On March 27th, Michael
Paine moved ftom his Silver Bells aoartmenr
to t}le nearby Villa Fonraine Apartments on
Dalworth Avenue in Grand Prairie. Both men
had first separated ftom their wives in Sep-
tember, 1962, although the Oswalds wouid
soon thereafter reconcile, The paines would
not reconcile until the day after Kennedy,s
murder. In the interim Oswald allegedly or-
dered his two weapons from rwo separate mail
order houses. Marina would restifurhat at the
end of March, 1963, she took one-mavbe
two----of rhe famous and controversial bick-
yard photographs depicting Oswald in black
garb holding borh his weapons and currenr
issues of the socialist and communist news-
papers, The Militant atd fhe Worhtr.

The Oswalds may as well have been sepa-
rated, considering how little rime Lee speni at
home. Oswald was supposed to be taking a
nighaime ryping class thar spring semesrer at
the local Voc Tech school beginning in January
1963. But he was dropped frim this course on
April 8th after too many absences. Marina had
no idea where he was spending his evemnts
during these monrhs. Inhcr, wlile sdll at rhe
Elsbeth apartrnent she would express her con-
cem as to his whereabouts to hei landlady and

continucd, on pqge 14
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make calls to various ftiends in the White Rus
sian communityin an efion to track him dol rL

MidEel Paine spent his sPare time at Uni-
arian singles dances and madrigd events in
the company of Everett Glover and Glover's
r@mmates. Sketing was dso a favorite pas-
time in this panicular crowd according to
Everett Glover, wbo happened to be a skating
partner of the De Mohrenschildts. Michael
Paine likewise enjoyed skating according to
Ruth. ln a most curious entry in one of
Oswald's notebooks is listed a Pair of skates
amongst various household items which were
sold off. This list is in English and the amounts
listed are in keeping with dollars. Thus it is
fair to assurne that this list was made while in
the United States. ls it possible that Oswald
went skating with the Paine crovrd when he
was supposed to be attending his tyPing
classes?

Mictnel Paine s ocracurricular activities in
the Spring of 1963 were not limited to just
social fun. As was described in an earlier ar-
ticle in Prob, Peine liked to engage students
at Southem Methodist University in Political
debate about communism in general and Cuba
in panicular. He promoted Pro-Castto views.
He even bragged of being personally ac-
quainted with a red live communist, an ex-
Marine who had recently returned to the
States with a Russian wife, an obvious refer-
ence to Lee Harvey Oswald, Paine dso invited
smdents to attend local communist cell me€t-
ings. According to Roben Oswald, who was
suspicious ofPaine ftom the moment he met
him, Paine was also rumored m be involved
in the Fair Play for Cuba Committee, iust like
Lee. Moreover, Paine liked to attend both
right-wing and left-wing political meetings.
Thus, no matter how Michael Paine endeav-
ored to disance himself from Oswdd during
the Warren Comrnission investigatior4 the fact
remains that Michael and Lee were two Peas
in a pod.

*'ttb U.ttn Utd.s Bcr rWlaS

While Michael Paine was socializing and
proselytizing and while Oswald's night time
activities were unlsrown, Rrth spent her Spring
of 1963 taking a keen interest in Marina Oswald.
RutHs cover sory, adopted wholesale by the
Warren Commissior! was that she detit€d to
practice the Russian language ftom a native
Russian. As if reciting a mantra, every single
acquaintance, ftiend and relative ofRudr's par-
layed this explanation of the Ruth,4vtarina re-
lationship o the FBI, an oPlanation H to dern
bv Ruth Paine herself.' 

This same Ruth who had studied Russian

on a regular basis since 1957 apparendy did
not like the language skills ofthe many native
bom White Russians living in the Ddlas area
to which she had ready access through the De
Mohrenschildts, who themselves were native
sp€aking White Russians. Nor must she have
cared for the Russian speaking abilities ofher
own persond tutor in Ddlas, Dorothy Gnvitis,
who had been bom in the Soviet republic of
Lawia.

Ruth would have several meetings widi
Marina outside of Oswald's presence during
dre month of March. According to Ruth, she
preferred to be alone with Marina for reasons
that are not adequately explored by the War-
ren Commission. Herjustification was that she
could better get to know this native Russian
without the interfering presence of her hus-
band. Yet there was no prior opportunity for
Ruth to have observed any potential for inter-
ference so her motives remain suspect.

As for practicing the Russian language, nei-
ther Ruth nor Oswald spoke English with Ma-
rina so drcre was no imPediment ftom O$ ,ald
in that regard. Incidently, Ruth's lack of ef-
forts to teach Marina English during 1963 was
just as derelict as Oswdd's. The practical ef-
fect meant that Ruth, Michael and l,ee Oswald
could converse with each other without be-
ing understood by Marina-

ADrtl f: ItlDncc iot Fo|'r
Following Ruth's several visits to Marina,

Ruth then invites both Oswalds to her home
for dinner and to meet her husband Michael,
allegedly for the first time. When telling the
Warren Commission the date of this dinner,
Michael without hesitation states April 10th.
lfthis were the case, then Oswald would have
an alibi for the Walker crime, unless Michael
Paine was an after-dinner accomplice in the
shooting. hter in his testimony, the dete is
clarified to conform to Ruth's testimony.

Ruth's recollection of the Aptil 2nd dinner
is supponed by her cdendac however, she was
never asked if her cdendar enuy preceded the
event or was entered ono her calendar follow-
ing the event. We do know drat Ruth's calm-
dar was not always a conternporaneous
accounting ofher activities. April 2nd happoted
o be altresday, the night ofanother tlping class
which Oswdd would apparently miss.

We dso know that Ruth enjoyed dinner
panies. She was a member of a dirmer group
that met monthly drat spring, one time at her
house. Unfortunately, Counsel Jenner skipped
over these entries in her calendar and thus
we do not know the other members of this
dinner group.

The Oswalds had no transpoftation to get
themselves ftom their Dallas apartment to dle
Paine residence in Irving for the arranged April
2nd dinner. It was Michael who would trans-

pon the Oswdds to and from their Neeley
bmet aoartment for the dinner date. In the
course oipicking up the Oswalds at dusk (dre

one and only time that Michael ever acknowl'
edged being at the Oswdd residence), Michael
aDDarentlv noticed the narrow clapboard sid'
ii! on the Oswald residence becauie he would
reiy on this feature in readily identifying the
location ofa backyard photo o authorities on
the very night oflGnnedy's assassination. This
was a bogus identifying factor, as at least 5090
of the wooden houses in Oat Cliff had the
same niutow tyPe of siding (and still do to-
day). Moreover, the clapboard was the least
noticeable feature ofthe baclcyard photos. Nor
was there any indicetion that Michael ever had
occasion to be in the Oswalds' backyard where
the fence and the stairs are far more domi-
nant ftaNres ofthe photos than the clapboud
siding.

Paine gives conflicting testimony as to
whether Walker was discussed during this 6rst
encounter with Oswald. Ruth assures us that
General Walker was not discussed at dinner.
Ruth has stated repeatedly that she did not
like politics. As we have seen ftom previous
Probc articles, Ruth's interest in Politics far
exceeds that of any ordinary housewife.

Alrril 73 Gone LlveSlthMe
Five days later on Sunday, April 7th, Ruth

composed a lecer to Marina asking Marina to
live with her. She claims she never delivered
this to Marina. Counsel Jenner thought this
was a most PresumPtuous act on Rutl's Part,
considering that the Paines hardly knew the
Oswalds and there was no indication that the
Oswdds were desirous ofseparadng. But Rudr
claimed that she feared dnt Marina might be
forced back to Russia by her inconsiderate hus-
band, and so she extended this invitation out
of kindliness and concem. Since she had had
no occasion to personally wimess any serious
inconsiderateness of Marina on Oswdd's Part,
we do not know how Ruth formed this notion
in her mind or why any obsewed rudeness by
Oswdd would be tantamount to deportation
effons.

Marina is never questioned about this let-
ter, so we only have Ruth's word that it was
not delivered. Ruth still had possession ofthis
letter at the time ofher testimony before the
warren Commission. This was not unusud
inasmuch as she claimed to have an agreement
\dth Marine that Marina would retum all let-
ters sent to her by Ruth with such corrections
in Russian grammar drat Marina sav/ fit to
make, Thus we have no real proof that the
lener went undelivered. Unfoftunately, dris
letter was never taken into evidence so its ac-
tual contents are not available to researchen-

April 8th was a Monday; this is the day
that Oswdd would visit the Texas EmPloy-
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ment oftce to look for work heving r€c€ndy
lost his photography iob s Jeggers-Stovdl.
April 8dr is also the day dret Rudr may have
visited Medn , bas€d upon the Apdl 8th en-
try of Marina's Cyrillic fllme in Ruth's cden-
dar. Ruth is not certain, but if she had visited
Marina, she cater she rnight have tatcn her
April 7dr le$er with her et drat time+ven if
she didnt actudly gtue it to Marina.

ADdltoett:ArAdtciltscd
Allcra

Ruth's calendarhas an entryforApril 10th
in the name of Marina- Again, the word M.-
dna is in the Russian Cyrilic alphabet coupled
with an anow pointing to April I lth, where
Marina's Cyrillic name is entered for a third
time. Ruth is asked by Counsel Jenner as to
the significance of these entries. Aside from
Ruth's flippant and dishonest comment tJrat
her Russian abilities must be improving (d-
luding to her use of the Russian dphabet),
Ruth has no recollection whatsoever as to why
she wrote Marina's name down for these two
dates. She speculates drat perhaps she was
supposed to visit with Marina during April
10th and l lth.

Ruth's otherwise remerkable capacity to re-
member dates and details eludes her at dris
point, a most critical point considering that
April l0$ was the day of the attempted as-
sassination of Wdker.

If Oswald is in hct the author of the Walker
note, he clearly anticipated being arrested by
local audrorities for something very serious
when we consider the contents ofhis written
instructions to Marina- If Oswdd was indeed
dre culprit (or the patsy), was Ruth to take
Marina under her wing come the loth or the
I lth in the event of Oswald's arrest? Ruth's
assenion that on April 7th she feared Marina
was to be forced back to Russia showed amzz-
ing foresight, considering that Oswald appar-
endy feared that he would be arrested on April
10th or shordy thereafter. Does Ruth share
rhe same capacity for ESP that her husband
Michael possesses?

Ruth had previously told the FBI during a
November 28dr interview that Marina told her
on April llth that Osweld asked Marina to
retum to Russiir. But this is four davs after
Ruth's April 7th undetivered inviation to Ma-
rina h this interview, Ituth tells of bringing
Merina o her home in Irving on April lldl
the day after the Walker shooting. Yet, as we
have seer! in her 1964 testimony before the
Warren Comrnission Ruth would claim she
could not recall &e nature of her April l0th
and April I ldt entries in her calendar. krhaps
she feared drat someone on the Commission
would note dre proximity in time o dre tdy'alker
assassination effort, and thus decided O have a
memory lapse.

Marine had begun a regular corrrslnn-
dence with the Soviet Embassy in Washing-
ton since February 17, 1963, seeking a visa
to retum to Russia We do know dut the
FBI was intrrcepting mail delivered to the
Sorriet Embassy, and thus the FBI would hara
been arvare ofMadna's correspordence with
the Soviets. Did dl€ FBI communicate this
to Ruth Paine and urge her to keep Marina
from leaving? Is that the red reason why ar-
rang€ments were made for Ruth to meet
Madna on February 22nd at dre Glover p€Ity?

Retuming to April, we see that dre 14th
was an Easter Sundary, and this time the Os-
vnlds would be visited by both George and
Jeann€ De Mohr€nschildt. It was during this
visit dlat George "jokingly" asked Oswald
how he could miss his target referring, of
course, to General Walker. It was also dur-
ing this visit dnt Jeanne would claim to see
a rifle on the Oswdd premises, although her
testimony is contradictory on this point and
furthermore conflicts with Marina's state-
ment that as of Easter Sunday the rifle was
still buried near the site ofthe Walker shoot-
ing. These wimesses have obviously not had
enough time to get their stories straight for
the public hearings.

Apr 20! 8.tnrd.fr 83 tfiG P.a|3
Ruth claims to have no other contact with

the Oswdds until Saturdey moming, April
20th, when she arrived at their home to take
them to the parlc The park had a fishing lake.
Oswald is quite anti-social this day, accord-
ing to Rut[ and spends all ofhis time "way
over" 6shing, so far away drat he was not
even visible for most of the time. We only
have Ruth's inference that Oswald was
present in the park even though he was out
ofview.

When Oswald does retum to the women,
he brings with him a single fish. Marina
caught only a sunbum that day, which the
De Mohrenschildts lrould comment uoon in
describing their nexr visit with the Os-walds
shordy afterwards. It is apparent that during
April of 1963, the Oswalds' social encoun-
ters were sandwiched between the Paines
and the De Mohrenschildts who somehow
mariaged to avoid running into each other
while tending to the Oswalds.

Was Oswdd brooding alone in dre pa*
over his failure to kill Wdker, orwas he meet-
ing with someone in drc park outside dre
presence of the women? Or was he even
present in the park at dl moments tltat the
women werc there?

A aetrtaleyGun tb.or.dfon
Meanwhile, an interesting dfle Eansac-

tion occuned on a Saturday moming in Iw-
ing To<as, whidr mayverywell coincide with

the April 20th day at fte paik Robert Taylor
was working as a mechanic at dre Shell gas sta-
tion located a few blocks from Rudt's house.
Ilvo men drove up in wlnt he recalls rvas a 1959
Chevy in need of minor repairs estimated to be
311.50. They were without mney for the re-
pairs and ofiercd to barter a .30 cdiber Spring-
field militery rifle for 112.00, an offer which
Taylor readily acceptcd. Tbylor was cerain that
one of the men wlrs Oswald. He did not know
who Oswald was until he saw him on Novem-
ber 22nd, at which point he contacted the FBI
to relate his information, Tlylor could not pin-
point the exact date of this Saturday moming
encormter except to say dret it occur:€d some-
time in March or April of 1963.

From odrer wiuress statem€nts we leam drat
this incident could not have happened after
Wednesday, April 25th when Glenn Smith
sarted work at the gas station as a replacement
for employee Curtis Crowder. Crowder had
been presmt at dre gun transacdo& not Smidl.
While Crowder was not as emphatic as Taylor
in stating that one of the men was Oswald, he
told dre FBI that the man did resemble Osvnld.
Smith orolains to dre FBt that he could not have
witnessed the trans aatontecdse it naa oecmea
before le stotedworkirgtftcre. Nevertheless, Srnitlr
is the "witness" that is called before the War-
ren Commission to testiry. In tlis way, the War-
ren Commission avoids hearing any evidence
that suggests that Oswald, instead of acting
alone, may have acted in concert widr others in
a riety of acdvities inrolving guns.

Neither the FBI nor the Warren Commis-
sion apparendy noticed the coincidence be-
tween the shooting of Walker which they
attribute to Oswald and the subsequent gun
tansaction with Mr. Taylor. (Aufior Gerald
Fosner must have noticed, because he changes
dre day at the park to Sunday, April2lst.) Here
we have a steel jacketed bullet ftom a .30 cali- .
ber military rifle which almost killed Walker,
together with a black and white Cherry get-away
car like the one owned by Charles Klihr of lrv-
ing, juxtaposed against a gun deal a few blocls
from Ruth's house involving a .3o.caliber mili-
tary rifle baftered away by two men in a 1959
Chevy, one of whom looks .iust like Oswald-
While this may not qualift as irrefirtable proof
of any no.us, it certainly qualifies as a bonafide
lead wonhy ofpursuit.

April t4! &peneioa Agefn
In the meantime, Ruth rvould visit dre Os-

walds again on Wednesday April 24, four days
after the picnic and four days after ttre last Sat-
urday that the lrving gun transaction could have
possibly occurred. Accoding to her calendar, the
names of both Marina and l,ee are entered for
this date. When she appears attheir home, mudr
to her alleged surprise, the Osqalds are al| paclcd

contiruul on page 16
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for modng to New Orleans, expecting Rudt to
transport *rem to the bus station. Their packed
possessions do not include any home fumish-
ings; perhaps they had sold off some of their
houselnld items, including skates, as suggested
earlier. Oswdd's handwrinen list which item-
ized the skates also itemizes a grm to be sold.
Is it possible that Oswald had access to other
weapons Eesides the Marmlicher-Carcano and his
.38 revolver? If so, how did he dispose ofthese
guns?

The bus station scene occupied ten pages
of Warren Commission testimony, suggesting
that Attomey Jenner was not dtogether con-
vinced that it was pure coincidence that Ruth
happened upon drc Oswalds already packed.
Ruth would also claim that she was able to per-
suade Lee to allow her to take Madna andJune
back with her to Iwing. Thus we have Ruth
succeeding at the last minute to get Marina to
stay with her, for there is nothing to indicate
any prior conversations about such an arrange-
menc After dl, Ruth tells us that she never sent
herApdl 7th invitation to Marina.

Ruth tells the Warren Commission dnt it
was Marina-s fragile state as a woman pt€g-
nant widr her second child that caused her
such concem over Marina's intended bus trip
to New Odeans. At bes! Marina wes just three
months pregnant, having delivered Rachel on
Ocbber 20. 1953. Ruth had traveled exten-
sively cross<ountry by herself well into her
second pregnancy, and was even playing ten-
nis well into her fifth and sixdr mondu ofpreg-
nancy. Thus, Ruth's concem for Marina seems
exaggerated. Ruth's testimony is ftaught witlr
contradictions, and this is one ofthe rare o€-
casions where Jermer does not seem to be-
lieve Ruth; otherwise he has been rather
solicitous of her during days of examination.

In any event, Oswdd traveled to New Or-
leans by himself while Marina and June re-
tumed to Irving with Ruth. As Rudr would
point out, had it not been for her separation
ftom Midrael, she and her two children would
have never been able to accommodate Madna
and the Oswald child for Ruth's house was
srnall and had only two bedrooms. It was in-
deed a fortunate coincidence dnt Michael was
out of the home at a time when Marina needed
the assistance of a charitable woman such as
Ruth Paine during this transition in the Os-
walds' employment situation. And a most
friendly separation it was because Michael vis-
ited Ruth several times per week. According
to Ruth, she and Michael auended movies and
dinner engagements more than they ever did
b{ore their separation.

The separation of the Oswalds lasted but

a few weeks when Ruth drove Marina to New
Orleans in eady May 1963. Oswald had found
menid work at Reily Coffee Company and
Marina's pregnancy continued without inci-
dent. Ruth's brief friendship with Marina evi-
dently improved her Russian so much that
Ruth was then able to get a iob as a Russian
reacher at SL Marlds, a private school in Dal-
las. After dre 6rst half of the summer tenn
ended, Ruth began a two month car trip
through the midwest and the noftheast visit-
ing various friends and relatives.

Eventually Ruth drove to New Orleans in
late September on her way home m Dallas and
took Marina back to Dallas while Oswald de-
parted for Mexico. The only evidence of com-
munication between the families during
Ruth's vacation consists of a series of letters
between Marina and Ruth. Nowhere does
Marina agree to retum to Dallas with Ruth
although an invimion is extended.

Ruth tells the Warren Commission that the
decision to take Marina back widr her was spon-
taneously made in New Orleans (ust as drc
same decision was spontaneously made at the
bus station last April) . But her ftiends and rela-
tives back east tell the FBI a difierent story that
P,ttthhodpretrrangd plara to pichap MNia on het
rstum tn?. Prior to Ruth's arrival in Dallas, Lee
Oswdd had also told his relatives that Marina
was going back to Ddlas to have $eir baby. It
seems drat dre only person who did not know
of drese Ddlas plans was Marina henelf, thus
suggesting a closer link between ke and the
Paines than prwiously realized.

ThcP.ln€.Know
Before tJre Warren Commission, Marina

stood steadfast behind her story that her hus-
band was responsible for drc Walker shooting.
However, she takes her story one step funhel
She states that l€e told her that botlr of the
Paines knew that he had taken a shot at Gen-
erd Wdker. She does not state when the Paines
leamed of Oswdd's role as a would-be assas-
sin because she is not asked this obvious fol-
low-up question by the Warren Commission.

If it is true that Lee told the Paines of his
involvement in the Wdker shooting, dren one
would have to wonder why in the rvorld would
the Paines continue to associate with the Os-
wdds right up to the night before Kennedy's
death? Did the Paines leam of the Walker
shooting right after it happened, such as on
April llth when Marina may have gone to
Ruth's home? Or did they know about it be-
fore it happened? Were the Paines accomplices
after the fact in getting Lee Hawey Oswald
out of Dallas following the Walker shooting?
Is it possible that they were participants in a
plan to kill Walker?

In interviews with researchers, General
Wdker himself has maintained that Attomev

General Roben IGnnedy and the Depanrnent
ofJustice interceded on Oswdd's behalf to be
sure that Oswald was not implicated in th€
shooting, a position he maintained until his
death in 1993. Did Walker leam this ftom the
Deutschc Nabnalzeirirng article or did the pa-
per leam this from Walker? The Nationa.l
En4uirer featured a similar story. The Wanen
Commission was aware of this story and
deemed it pure fiction.

The Paines have both denied that Lee told
them of his attempt on Wdker's life. But let
us consider tlle recent dwelopments concem-
ing those backyad photographs which were
either taken or fabricated shonly before the
Walker shoodng.

tgtotrs lllch.el caw the
B.cty.sd Plroto.ln Alrrit' 1t63

Michael Paine, three decades later, is now
admitting that he first saw Oswald's backyard
revolutionary photos prior to the Kennedy
assassination. In a CBS Repon titled "who
Killed JFK---The Final Chapter" which aired
in November, 1993, Paine told Dan Rather
that Oswald proudly showed him a photo-
graph holding his rifle and some papers when
he went to pick him up one aftemoon, pre-
sumably for the April 2nd dinner engagemenr
If m.re, this may account for Paine's lunch time
discombobulation upon hearing the news of
the Kennedy shooting. But if Paine knew
Oswald to be a violent prone revolutionary as
far back as April, how does Paine explain his
subsequent relationship with Oswald? How
could he let this person stay at his wife's house
with his own children? Knowing that Oswald
kept his rifle in a blanket (a blanket is just as
obvious a feature in tlte backyard photos as
the narrow clapboard), how could he fail to
recognize the metal object wrapped in a bla!-
ket in his garage as a rifle which he handled
several times? After all, he was the one who
unloaded this bulky package when Ruth
moved Marina and the Oswalds' meager
possessions back to Dallas from New Orleans
in September. Why did he withhold this vital
information from the FBI and the Warren Com-
mission? The Paines are becoming more suspi-
cious by the minute and the oddities in their
behavior and statements do not stop here.

Httrrtca of fb.cbt ln lde e
nccoldAlbuo

Recall that in May of 1963, Ruth drove
Madna and the Oswald child to New Orleans
to be reunited with Oswald who had since
found a job and an apartment, Not too long
afterwards. Michael Paine retumed a record
player and some records to Everett Glover
which Marina had borrowed from the De
Mohrenschildts. This delivery by Michael to
the De Mohrenschildts was made via Mr.
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The folloving are excnpts ftom a btter by Mtry Bmcroft to Henry I e of Mol 1, 1954. Bnlce
Admnn seurul this from the Radcliffe College Schlasinger library in Canbriilge , MrcsarJvseus:

menev€r ws dirag|Be, IahEys fiin[ Wdl, nwer mi Hrats just becaus€ poor Hary has not had tE cnanca b l€am
what I know!' Nice, pafoniing rue a0M6--iot fietg s€ ate!....And | fiink I hav€ lof fie Easons fu fib lafier atitude
of mine-$b teeling hat you don't undeFhnd he United Sbbs! Want b h€ar sorne ol t|o€e reaso.B? W€ll, I don't $ink
you kno[ what for want ol a betbr bm I shall callAmerlcan adlbcrab as wellas I do-i|d I don't fii'nk yoo klow all
AoEdcans wih incomes under $10,m0 as w€ll as I do. l'm dead c€rbin yoo don'l und€Gbnd $e lower dass6 as well as
I do. [...]

I hayo a friend who€e maiden nar€ w6 Rufi Foft€s, granddaughbr otold J. Malcolm Foftes on me sits and wifi Ralph
Waldo EmeFon on $e ofier. She b an extemely dr€3ome or lidrE girl because sh€ b so sercne and tanscendenbl. H€r
irst husband was a danader called Ly[En Paine, whce aunt was hat MB. John irooB sho atfie agE ot elghv nallbl
$at Englbh deEyman of 68 or 58 and $en up and die'l on her honEmoon---a deafi wtrlrr Ru$ fnds 'id€al.' Lytnan
Paine was and b a TDbkyite-and livss in Calilomia wih hb very intens€ Jeubh and lrcbkyr'te wite. Rufi5 s€ond
husband was a wellknoxn psydriatist whom she |Bally bv€d and dbd of cancer, She has tro dlildBn by Pain€---one a
cnckpot---one a daming fellow. Her hird husband-fie one wih wiom I had he delightful conveGation-i9 a dErdcier
called Arhur Young rvho say3 it b inacomb lo say he invenbd he helicopbr--€ome crea0on wih a spedal bhde-
anyhfl he one he amy us€s. Thb invenlion made him very ftHufi herselt is derty ridr since $e Folbes all hung on
b $eh odginal sbcls of all kinds and atwaF lEnied ddl people. Well, Artur and she a€ inbesbd In e]ft.Gensory
percepljons. ThE ba'relallover$e wodd boking into a/eryhing being done along hese lines-and he bads elp€
menb and p€ople he geb inbGsl€d in. He says he fteb at libeny b do hb nos wr'hout running he dsk of ge{ing lod(ed
up b€cause peopl€ sa, 'Of course he d t inventfie helicopter.' So he has hatg€at pncihalgobdion. [,,.]
It is possible to hlk asbology b anyone wih a brain vibratbn ol over'400 whi{rl is }hy we could expbin anyfilq we rcalt
dose b you and Adlai Sbvenson but not to lke or $e Dulles boys. Your b€in vib€lion ! over 400 alhough hb ofcoune
is one of fiose $ings you wouldn't know! Well, $e oh€r aftemoon I was at t|e Yourul lof coctbib and fiete w€te so
many people under {00 in fie room $at it s€€m€d a blt dlfio.rlt fcr us b have our lAual rcmp so I hought I'd asft him about
$e bomb and ffying saucels. He sail he bomb in iFef was uninhcsling--{ly idea.-$e only $ing about it fiat was
impoftnt rras $E consciousness of it whiil b greeling mankind on $e $r6hold ol he Aquaden AgF-tor of coorlo yul
knor $at $e wodd is coming out of he P[9cean Age and inb fie Aquakn whidt is why tOU are a bit anlhuated b dlng
so to Jesus was a figute of fie Piscean age-but never mind fiat Since I fiink t|e consciousn€€s of $e bomb ratErfian
f|e bomb ibef is $e impoftntfiing---and I do fiink fiat $e bonb b pdmadly a moral problefir--rve diln't go on wifi hat
We agrced. So t|en I inquired about fiying saucaB. Ar$ur gdnned. Said he d just retumed from a fyiru sau6r convention
in $eArizona desedwhere he had blked wlh many believeE. I...1
landyingbty-aslsaidbyoF-runningadippingseryicetoryou.Whatbsti l lnotquibd€arbmobjusthowb
apprcadr iF€hould I dip every$ing $at inteEsb me or should I dip what | fihk you ought b 'hoi,,?..."Allen slitl
subsqibes b my dlpping seNice-and once hO actualt depended on it He do€sn't need lide athcied notes, dadfyirE
nox--{nce he did. Maybe l'll ty hb on you. I am under fie imprcssion tEt you are artifidally 'Fed.' I eyea fiink people
who shouldn't actually do go out of$eir way lo pEvent you se€ing cedain t rEs.

Notes: One ofthe sons Ruth Forbes had with Lyman Paine was Michael Paine, Oswald,s
fiiend. Adamson wrote Probe, "not only was Mary Bancroft Warren Commissioner Allen
Dulles'lover, I can prove that she was a CIA agent." He also informed us that Bancroft
wrote Norman Mailer in the seventies that "l might call a Kennedy 'trash'-but never my
friend'trashy."' [The letter exerpted above is an exhibit ftom the revised and edited
version ofvolume VI of Oswald's Closest kial* The Gmrge dt Mohrmschildt Story.l

Glover who had delivered the record player
from the De Mohrenschildts to Marina in the
first place. Glover then look dre items to the
De Mohrenschildts' srorage unit since the De
Mohrenschildts had left Dallas shonly after
the Walker shooting to live in Haiti. Irr so do-
ing, Glover becomes the courier of photo-
graphic evidence that was later "discovered"
by De Mohrenschildt and used to incriminate
Oswald even further.

Regardless ofwhether the Paines were ever
in the physical presence of the De
Mohrenschildts following the February 22nd
party, this record player incident certainly
means that the two couples were quite aware
of one another. On November 25th, Ruth
would have occasion to tell the FBI that
Everett Glover was now living at the De Mo-

It is the author's opinion that the photos
were made in anticipation of the Walker as-
sassination and not the Kennedy assassina-
tion. lt is also this author's opinion that the
photos are indeed composites for the purpose
of branding Oswald a left-wing revolution-
ary. While the final composite portraits may
have been shot with en Imperial Reflex cam-
era allegedly owned by Oswald, there are
parts ofthe photogaphs which bear the hall-
mark of a lsmm camera lens according to
one of the govemrnends own experts. Note
that the Minox camera admittedly owned by
Michael Paine features a 15mm lens.

The back ofthis newly discovered photo-
graph wes inscribed "to my ftiend George"
and dated "5/N/63", the Cyrillic version of
April 5, 1963. The FBI concluded drat the
handwriting was ke's. In a different hand-
writing which appears to be Marina's is an-
other comment, obviously satirical: "Hunter
ofFascists, Ha! Ha! Ha!" This must have been
a reference to the Walker shooting inasmuch
as Marina told both the FBI and the Warren
Commission that Oswald hated the local fas-
cist organization which was led by General
Walker. Yet if it were inscribed contempora-
neously with Lee's dedication, then it pre-
dated the Walker shooting by five days.

Marina denied that the handwriting was
hers during her HSCA testimony. She ac-
knowledges the similarity aad even concedes
that the use of "Ha! tla! Ha!" is an exores-
sion she would use; indeed there are in-
stances of Marina using the expression "Ha!
Ha!" in correspondence. However, she
points out that she does not write certain
letters in the menner appearing on the
photo- The HSCA also notes that the fascist
corrment is wriften over a fainter hand-writ-
ing barely visible undemeath as if the origi-
nal handwriting had been erased or copied
over. Since both the Paines and the De Mo-
hrenschildts had access to handwririns
samples of both Oswatds, che inscriprioni

could well have been forged by one of them.
Although Ruth Paine insists that she had

met the De Mohrenschildts but one time ar
Glover's February 22nd party, the two couples
would get together for dinner in 1966 to dis-
cuss the Icnnedy assassination in general and
the De Mohrenschildts' newly discovered
backyard photograph in panicular. George De
Mohrenschildt stated in his 1976 manuscript
on Oswald titled "I am a Patsy!, I am a Parsyi "
that he discussed this photograph with only
very close fiiends. Those "very close friends,,
apparently included the Paines.

Rur:h end the Gelrfuon lnquir?
This 1966 dinner engegement between the

Paines ard the De Mohrenschildts and their
contirued onrye 18

hrenschildts' residence, This furdrer substan-
tiates an awareness on the pan of the Paines
about the De Mohrenschildts.

The De Mohrenschildts claimed that when
they retumed to Dallas for a visit in 1966 they
discovered another backyard snapshot of
Oswald amongst their record albums in their
storage unit. This discovery occuned just in
the nick of time for the Garrison investisa-
tion would become public in 1967 and ire
authenticity of the first set of backyard pho-
tos discovered in the Paine garage was already
under attack. This new photo would be used
by Warren Commission supporters as proof
that the backyard photos were not faked right
before or after the Kennedy assassination in
order to ftame Oswald. After all, one had ex-
isted for six months prior to November 1963.
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discussion over the new backyard snapshot
was mentioned for the first tirne by Ruth in
her 1967 grand jury testimony in Jim
Gerrison's prosecution ofClay Shaw. The dis-
covery of this new photograph should have
reinforced Ruth's views that Osvrdd was in-
deed the lone nut assassin who deserved to
die at the hands ofJack Ruby.

Be aware dnt this pious Quaker.told au-
thorJessmyn West in the summer of 1964 that
she was "glad" that Oswdd was dead and
"glad" that he was killed by Ruby. Ruth justi-
fied her rather shocking and un-Christian
comments on the grounds that Oswald's death
spared Marina the trauma of a trid. We are
reminded of Jack Ruby's phony excuse that
he killed Oswdd to spare Jackie lGnnedy the
trauma of a uid. Is the same screenwriter at
work here?

Ruth's opinion ofOswald's guilg however,
does not become more mtrenched with the
DeMorhenschildt photo. Instead Ruth would
write a positively grtshy letter to Garrison of-
fering o help out with his investigation and
his courageous quest for the trudr. Needless
to say, the offer was ignored by Garrison who
had already formed his own opinion that the
Paines were suspicious characrcrs.

Conclo.loo
The Walker shooting is but anodrer ex-

ample of the rnany rcasons why the Paines
may have had a closer relationship with Lee
Harvey Oswald than they will admit and a
closer relationship with the De Mohrens-
childts as well. It is imperative that they be
forced to testi$ before the Review Board on
this matter. Charles Klihr should dso be com-
pelled to testiS as he may have some impor-
tant knowledge about both the Wdker affair
and Oswald. 4

ProDe Enata: lhe Embrrsy lelter

In Carol Hewett's recent article regarding
Oswald's lener to the Soviet Embassy (Pro!€
Vol. 4 No. 3 p. 16), readers were left with the
impression that Ruth Faine wrote her mother
about ke Oswald in October of 1963 after
Veteran's Day. But, as Hewett asked us to point
out, Veteran's Day occurs in November so
obviously this was impossible. The letter in
which Ruth wrote favorably of lee was in fact
written in Octob€r but no inferences can be
drawn ftom Ruth's failure to mention her
changed opinion of Lce because her opinion
did not change until the following month.

A Smoking Hole in
the Zapnrder Film?

By Milicent Cranor

The most revealing statement
ever made by a witness to the
Kennedy assassination came
from a man who probably did
not understand what he saw.
Specid Agent George Hickey on the last two
shots:

llcntdylu6 gun!€d btlvad and b hl lelt and rB
staighbnirE up...al f|e monEnt lt€ u6 alm6t si[ing
o€d I lr€ad fio r€90rG... The flsl sM of $€ second
iro sefl€d as ilit nlssed because be hahon tle thl
si|€ of hb h€ad {eu b ad and tErB dldntseem b
be any impaal agairBt hb head. Th€ lad shot s€€n€d
b hit hb head and cause a mbe at t€ mht of hl-
w..(18n62)

Hickey seems to be describing the efrects
of two bullets fired at lcnnedy's head, but I
think neither missed. The "hair on the right
side" may be the triangular object that appears
on the right side of Kennedy's head on the
Nix film, about one-third of a sxond before
the oftcid head shot. In size, shape and loca-
tion, it resembles the bone flap seen in au-
topsy photos.

Special Agent Clint Hill, made a statement
that is equally revealing, but also very myste-
rious. Hill said Kennedy was shot in the head
while he was 'mounted" on the back of the
President's limousine. Films show lGnnedy's
head exploding at a time when Hill is nowhere
near the limousiae. But then Hill said he had
mounted it n{ice, that he fell offthe first time,
and had to carch up with it again. How fasci-
nating that only the Nix filrn shows both times
Hill climbs onto the limousine.

Zapruder film: During the entire period
in question, the back ofthe limousine and the
handgrips, are visible, either in the main part
of the ftame or in the sproclcet hole area. At
2333, Hill's face appears behind the car, but
he does not climb it until much, much later.

Nix film: The moment is so brief, its div
cwery is like finding a single erratic hean beat
on a gra.ph. After the officid headshot, the lim-
ousine moves about eight feet when Clint Hill

suddenly rises up on the burnper step. At this
time, I(ermedy is not obviously shot in the head
again, but then Hill gets on and offat urnatu-
ral speed, and frames may be missing here. If
rou blink 

''ou 
will miss the one moment he

rises up, with his left hand outstretched over
the handgrip which, for about three ftames, he
had gnsped. Other action, described in detail
by the closest wimesses, is also missing. Like a
moorcple oficer passing the limousine before
it zoomed out ofDealey Plaza This is gross and
should be visible on the Nix film, given its broad
perspective.

In each of these films, especially the Za-
pruder film, there is a hole, and it is still smok-
ing. Below, you can look down in the hole
tluough the eyes of the closest wimesses. lrr
these accounts, you will see puzzling refer-
ences to first and second shots occurring too
late to be associated with the first and second
reactions seen on t}le Zapruder 6lm. (the Nix
and Muchmore films begin too late to show
the earlier reactions.) This seems to be the
rule, not the exception. An exhaustive review
of all testimony shows that whenever a refer-
ence point (verbal or photographic) can be
used to determine with some precision when
a wimess heard a shot, nearly all missed the
earlier shots. Yet they still wimessed three
shots-but at a time when only one reaction
was left, according to the films. Most ofthese
witnesses were located in the middle of or
further west on Elm Street. Ctuhy didnt all
witnesses hear all shots? One exDlanadon
appears in an expaaded version ofthis report,
1Anatomy ofan lllusion, " to be published later.
Also see attomey Carol Hewett's excellent
work, "Silencer, Sniper Rifles, and the CIA,"
Probe, Vol.3, No. 1, 1995).

OnJilrr: Head Shot.

Freme 42 ofdle Muchmore film (presumed
zapruder equivalent Z-313), taken from be-
hind the limousine: the top of lGnnedy's head
raises about an inch.

Frame 43: The head is closed again. A lid
slammed shut. Clint Hill has just gotten off

for'1eobcr-DeoenDea, 199?


